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Protokół nr IV/11 

sesji Rady Miejskiej w Miłosławiu 

odbytej w dniu 27 stycznia 2011 r. od godz. 16.00 do godz. 18.15 

w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Miłosławiu 
 

 

Ad 1 
Na wstępie Przewodniczący Rady Miejskiej - pan Jarosław Sobczak - otworzył IV 

sesję Rady Miejskiej witając radnych, podpisanych na liście obecności załączonej pod nr 1 do 

protokołu, pana Burmistrza, jego Zastępcę, pana Skarbnika, radnego Rady Powiatu – pana 

Jerzego Mazurkiewicza, panią Aleksandrę Głowacką, Prezesa Gminnego ZOSP  - pana 

Romana Dolatę, Komendanta Gminnego Ochrony Przeciwpożarowej – pana Piotra 

Trawińskiego, Kierownika Posterunku Policji pana Romana Nowaka, kierowników jednostek 

organizacyjnych, dyrektorów szkół, przedszkoli, pozostałych pracowników Urzędu Gminy, 

panie i panów sołtysów,  mieszkańców gminy oraz przedstawiciela prasy.  

Następnie stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum 

zapewniające prawomocność obrad. 

 

Ad 2 
Pan J. Sobczak przedstawił zebranym porządek obrad sesji, który przedstawiał się w 

następujący sposób: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu poprzedniej sesji.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności Rady w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady Miejskiej, oraz odpowiedzi na pytania zgłoszone  

na poprzedniej sesji. 

6. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2011 rok. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w sprawach: 

a) ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków ochotniczych straży pożarnych 

w Gminie Miłosław;  

b) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miłosław 

na lata 2011 – 2027. 

8. Uchwalenie budżetu Gminy Miłosław na 2011 r: 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej, 

b) odczytanie opinii komisji, w tym Komisji Finansowo-Budżetowej, 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

d) odczytanie wniosku Burmistrza w sprawie wprowadzenia poprawek do 

projektu  budżetu, 

e) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej wraz z poprawkami do projektu  

budżetu, 

f) głosowanie poprawek Burmistrza, 

g) głosowanie innych wniosków zgłoszonych przed sesją lub na sesji, 

h) głosowanie projektu uchwały budżetowej wraz z przegłosowanymi 

poprawkami. 

9. Pytania i wnioski radnych. 

10. Wolne głosy i informacje. 

11. Zamknięcie sesji. 
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Pan Przewodniczący zawnioskował o  zmianę porządku obrad polegającą na zmianie 

zapisu punktu 6 obrad na punkt „Przedłożenie planu pracy na 2011 rok Komisji Rewizyjnej, 

Finansowo – Budżetowej, Oświaty i Spraw Socjalnych, Rolnictwa i Ochrony Środowiska”. 

Uzasadnił, że proponowana zmiana wynika zapisu art. 21 ust. 3 ustawy o samorządzie 

gminnym, który stanowi, że Komisje podlegają radzie gminy, przedkładają jej plan pracy oraz 

sprawozdania z działalności. Dodał, że jest początek roku stąd stosowna chwila na 

przedłożenie planów pracy Komisji. Zapytał, czy są inne propozycje zmiany porządku obrad.  

Pan Skarbnik zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego  

rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie lokalu na okres 

10 lat w trybie bezprzetargowym. Zaproponował, aby zmianę umieścić w punkcie 9. porządku 

obrad, aby nie burzyć ustalonej wcześniej numeracji uchwał.  

Radni nie zgłosili innych uwag do porządku obrad. Rada jednogłośnie 14 głosami „za” 

zatwierdziła porządek obrad w następującej postaci:  

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu poprzedniej sesji.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady Miejskiej, oraz odpowiedzi na pytania zgłoszone  

na poprzedniej sesji. 

6. Przedłożenie planu pracy na 2011 rok Komisji Rewizyjnej, Finansowo – 

Budżetowej, Oświaty i Spraw Socjalnych, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w sprawach: 

a) ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków ochotniczych straży pożarnych 

w Gminie Miłosław;  

b) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miłosław 

na lata 2011 – 2027. 

8. Uchwalenie budżetu Gminy Miłosław na 2011 r: 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej, 

b) odczytanie opinii komisji, w tym Komisji Finansowo-Budżetowej, 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

d) odczytanie wniosku Burmistrza w sprawie wprowadzenia poprawek do 

projektu  budżetu, 

e) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej wraz z poprawkami do projektu  

budżetu, 

f) głosowanie poprawek Burmistrza, 

g) głosowanie innych wniosków zgłoszonych przed sesją lub na sesji, 

h) głosowanie projektu uchwały budżetowej wraz z przegłosowanymi 

poprawkami. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie lokalu na 

okres 10 lat w trybie bezprzetargowym.   

10. Pytania i wnioski radnych. 

11. Wolne głosy i informacje. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

Ad 3 
Pan Przewodniczący zapytał, czy radni mają uwagi do wyłożonego wcześniej 

protokołu poprzedniej sesji. Dodał, że podczas wspólnego posiedzenia Komisji radny 
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Romuald Barszcz zgłaszał uwagi do protokołu, jednak nie może uczestniczyć w sesji, dlatego 

jego głos nie może być brany pod uwagę.  
 Rada jednogłośnie (14 głosami „za”) przyjęła protokół sesji Nr III/10 z dnia 

31 grudnia 2010 r. , nie wnosząc uwag do jego treści.  

 

Ad 4  
Pan Przewodniczący przedstawił zebranym informację z działalności Rady w okresie 

międzysesyjnym. Informacja jest załączona pod nr 2 do protokołu.  

 

Ad 5 
Pan Z. Skikiewicz przedstawił zebranym sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Gminy w okresie międzysesyjnym, które stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

W dalszej kolejności przedstawił zebranym informację z wykonania uchwał Rady 

Miejskiej załączoną pod nr 4 do protokołu.  

 

Ad 6  
W tym punkcie obrad radny Zbigniew Mazurkiewicz  - Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej – poinformował, że członkowie Komisji spotkali się 5 stycznia br. w celu 

opracowania planu pracy na 2011 rok. Następnie przedstawił zebranym plan pracy Komisji 

Rewizyjnej na 2011 rok.  

Rada jednogłośnie (14 głosami “za”) przyjęła plan pracy Komisji Rewizyjnej na 

2011 rok, który jest załączony pod nr 5 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej – pan Andrzej Kasprzak – 

przedstawił plan pracy Komisji na 2011 rok.  

Rada jednogłośnie (14 głosami “za”) przyjęła plan pracy Komisji Finansowo – 

Budżetowej na 2011 rok. Plan, o którym mowa jest załączony pod nr 6 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Socjalnych - radny Jan Cicharski  - 

zapoznał zebranych z planem pracy Komisji w 2011 roku.  

Rada jednogłośnie (14 głosami “za”) przyjęła plan pracy Komisji Oświaty i Spraw 

Socjalnych. Plan pracy stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Pani Krystyna Dobroczyńska – Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska przedstawiła zebranym plan pracy Komisji na 2011 rok.  

Rada jednogłośnie (14 głosami “za”) przyjęła plan pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska, który jest załączony pod nr 8 do protokołu.  

 

Ad 7 
a) W tym punkcie obrad pan Burmistrz poinformował, że w 2009 roku zostały uchwalone 

przez Radę Miejską stawki ekwiwalentu dla strażaków z Ochotniczych Straży Pożarnych 

na terenie gminy Miłosław w wysokości 5,00 zł za każdą godzinę udziału w działaniu 

ratowniczym oraz 1,00 zł za każdą godzinę udziału w szkoleniu. Przekazał, że obecnie projekt 

uchwały przewiduje stawki odpowiednio 12,00 zł i 6,00 zł. Dodał, że radni otrzymali materiał 

porównawczy, w którym zestawione zostały stawki ekwiwalentu dla strażaków w pozostałych 

gminach w naszym powiecie.  

Pan J. Sobczak przekazał, iż podczas wspólnego posiedzenia Komisji zgłoszona została 

propozycja ustalenia stawki 14,00 zł za godzinę udziału w akcji ratowniczej, jednak wniosek 

nie uzyskał pozytywnej opinii większości radnych.  

Rada jednogłośnie 14 głosami „za” podjęli uchwałę Nr IV/18/11 w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu dla członków ochotniczych straży pożarnych w Gminie Miłosław. 

Uchwała jest załączona pod nr 9 do protokołu.  
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b) Pan H. Przykłota przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miłosław na lata 2011 – 2027. Dodał, że projekt uchwały został 

przedłożony Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Poznaniu, która w Uchwale 

Nr SO-0952/II/50/8/Ko/2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu z dnia 20 grudnia 2010 roku w sprawie wyrażania opinii o projekcie wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2011 – 2027 skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu w osobach Przewodniczący Leszek Maciejewski, członkowie Zofia Ligocka, 

Józef Goździkiewicz wyraziła opinię pozytywną z uwagami na temat projektu wieloletniej 

prognozy finansowej.  

Rada jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr IV/20/11 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miłosław na lata 2011 – 2027. 

Uchwała jest załączona pod nr 10 do protokołu.  

W tym momencie pan Przewodniczący ogłosił 15 – sto minutową przerwę w 

obradach.  

 

Ad 8 
a) Po przerwie Pan H. Przykłota przedstawił zebranym projekt budżetu gminy 

Miłosław na 2011 rok. Omówił główne założenia projektu budżetu zarówno po stronie 

dochodowej, jak i wydatkowej oraz zapoznał zebranych z załącznikami do projektu uchwały 

budżetowej.  

 

b) Pan J. Sobczak odczytał opinię stałych Komisji Rady Miejskiej w Miłosławiu, 

w tym Komisji Finansowo – Budżetowej  o projekcie budżetu gminy Miłosław na 2011 rok, 

w której członkowie komisji Rady Miejskiej wyrazili pozytywną opinię na temat projektu 

budżetu Gminy na rok 2011.  Opinia, o której mowa jest załączona pod nr 11 do protokołu. 

 

c) Pan H. Przykłota przedstawił zebranym opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej: 

- Uchwałę Nr SO-0952/I/50/8/Ko/2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 20 grudnia 2010 roku  w sprawie wyrażenia opinii o 

projekcie uchwały budżetowej Gminy Miłosław na 2011 rok, w której skład orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w osobach Przewodniczący Leszek 

Maciejewski, członkowie Zofia Ligocka, Józef Goździkiewicz wyraża opinię pozytywną z 

uwagą na temat przedłożonego projektu uchwały budżetowej;  

- Uchwałę Nr SO-0951/36/D/8/Ko/2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 20 grudnia 2010 roku  w sprawie wyrażenia opinii o 

możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Miłosław, w której skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w osobach Przewodniczący Leszek 

Maciejewski, członkowie Zofia Ligocka, Józef Goździkiewicz wyraża opinię pozytywną o 

możliwości sfinansowania deficytu.  

 

 d) W tym punkcie obrad pan Skarbnik powiedział, że wnioski Burmistrza w sprawie 

wprowadzenia autopoprawek do projektu budżetu zostały szczegółowo przedstawione Radzie 

podczas wspólnego posiedzenia Komisji w dniu 13 stycznia 2011 roku. Poinformował, że w 

wyniku wprowadzonych autopoprawek w projekcie zredagowanym na dzień 15 listopada 2011 

roku strona dochodowa budżetu zwiększyła się o kwotę 1.563.563,87 zł, strona przychodowa 

budżetu zwiększyła się o 4. 028.056,92 zł. Wyjaśnił, że na wzrost strony przychodowej składa 

się wzrost kredytu powiązanego ze środkami unijnymi oraz wzrost planowanego wcześniej 

kredytu na wsparcie zadań inwestycyjnych. Wyjaśnił, że po stronie wydatkowej autopoprawki 

wynikały z przeszacowania i zmiany harmonogramu na wydatki inwestycyjne, wprowadzeniu 



5 

 

do budżetu zadań niewykonanych w roku 2010, stąd wydatki zamknęły się kwotą 
46.840.737,27 zł.  

 

 e) Pan Burmistrz zaapelował do Rady o przyjęcie przedstawionego projektu uchwały. 

Uzasadnił, że to drugi historyczny budżet gminy, który zakłada wydatki inwestycyjne w 

kwocie ponad 26 mln zł. Zaznaczył, że jest to znacznie więcej niż dochody bieżące gminy, co 

jest wynikiem wcześniejszych starań i wysiłków o pozyskanie środków unijnych. Dodał, że 

budżet zagwarantuje dokończenie rozpoczętych w roku ubiegłym zadań: dokończenie 

budowy oczyszczalni ścieków i kanalizacji sanitarnej w Orzechowie, dokończeniu budowy 

kanalizacji sanitarnej w Miłosławiu w obrębie osiedla „za mleczarnią”, dokończenie budowy 

szkoły Podstawowej w Miłosławiu. Dodał, że w budżecie są zaplanowane środki na realizację 
zadania związanego z budową hali sportowej w Miłosławiu, rozszerzeniem bazy kulturalnej – 

inwestycje związane z Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich oraz Lider plus. 

Poinformował, że w projekcie budżetu są zagwarantowane środki własne na zadania 

dofinansowane z PROW mianowicie: budowa świetlicy wiejskiej w Książnie oraz plany 

związane z szeroko pojętym utwardzaniem terenu przy świetlicy wiejskiej w Biechowie i 

Skotnikach. Dodał, że w projekcie budżetu znalazły się również zadania, których nie udało się 
zrealizować w 2010 roku: dokończenie rozbudowy świetlicy wiejskiej w Chlebowie, 

dokończenie modernizacji stacji uzdatniania wody w Pałczynie, remont pomieszczeń po 

restauracji „Jubilatka” w budynku Miłosławskiego Centrum Kultury oraz własne środki na 

budowę boiska wielofunkcyjnego Orlik 2012 w Miłosławiu. Przekazał, że jest również wiele 

innych ciekawych propozycji, o których informował Radę podczas posiedzeń komisji. 

Poinformował, że w trakcie roku pojawią się w budżecie nowe zadania inwestycyjne np. 

zadanie związane z budową trzech ulic w Orzechowie – wniosek znajduje się obecnie na 

liście rezerwowej. Podsumował, że jego zdaniem jest to bardzo dobry budżet gwarantujący 

dynamiczny rozwój inwestycyjny. Stwierdził, że zdaje sobie sprawę, że nie będzie on łatwy 

do zrealizowania, ale jest realny do wykonania. Zaapelował ponownie o zaakceptowanie 

autopoprawek oraz całego projektu budżetu na 2011 rok.  

 

f) W tym punkcie pan Przewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem poprawek 

Burmistrza do projektu budżetu.  

Rada jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęła autopoprawki Burmistrza do projektu 

budżetu na 2011 rok.  

 

g) Pan J. Sobczak poinformował, że przed sesję nie wpłynął oficjalny wniosek do 

projektu budżetu. Następnie zapytał, czy radni chcą zgłosić wnioski do projektu budżetu.  

Pan Andrzej Wnuk zawnioskował o zwiększenie funduszu sołectw przypadającego na 

jednego mieszkańca o 2 zł. Przypomniał, że obecnie fundusz wynosi 5 zł na osobę w 

sołectwie i od kilku lat nie był zwiększany. Jako źródło sfinansowania wniosku wskazał 

rezerwę ogólną budżetu. Stwierdził, że będzie to kwota około 14.000,00 zł. Poprosił radnych  

o poparcie swojego wniosku.  

Pan J. Sobczak oznajmił, że wniosek został złożony prawidłowo, ponieważ 
wnioskodawca wskazał źródło finansowania swojej propozycji.  

Pan Skarbnik zwrócił uwagę, że rezerwa został utworzona na poziomie minimum, 

dlatego w chwili obecnej nie można jej obniżać. Stwierdził, że źródło zostało błędnie 

wskazane. Przypomniał, że Rada podczas jednej z ostatnich sesji zatwierdziła podwyżki diet 

radnych, sołtysów oraz ekwiwalentu dla strażaków, które jeszcze nie zostały w budżecie ujęte 

ze względu na brak środków.  
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Pan A. Wnuk zwrócił się do Skarbnika, że są jeszcze możliwości jeśli chodzi o 

rezerwę budżetową. Stwierdził, że Skarbnik wie, w jakim przedziale powinna mieścić się 
rezerwa budżetowa. Stwierdził, że można jeszcze obniżyć rezerwę budżetową.  

Pan Z. Mazurkiewicz zawnioskował, aby nie głosować wniosku radnego Wnuka 

i odrzucić wniosek. Wyjaśnił, że wydatki budżetowe powinny być przedstawione w 

momencie dyskusji nad projektem budżetu, aby radni mieli czas się zastanowić nad 

propozycją. Przekazał, że takie wnioski składałby, jeśli sprawa dotyczyłaby zdarzeń 
losowych, katastrofy i wówczas należy sięgać do maksimum rezerwy. Dodał, że należy się 
zastanowić i wprowadzić wniosek podczas kolejnych posiedzeń komisji. 

Pan A. Wnuk przyznał, że popełnił błąd nie zgłaszając wniosku podczas posiedzeń 
komisji. Wyjaśnił, że stało się tak dlatego, że materiałów jest bardzo dużo i nie dotarł do 

swoich notatek. Przekazał, że w poprzedniej kadencji wspólnie z panem Franciszkiem Sztuką 
walczył o zwiększenie funduszu o 1 złoty, jednak od kilku lat fundusz nie był zwiększany. 

Przeprosił, że nie złożył wniosku wcześniej. Oznajmił, że po prostu o tym nie pamiętał. 

Stwierdził, że zwiększenie funduszu pozwoli zbliżyć się do projektu związanego z funduszem 

sołeckim. Powiedział,  że obniżenie rezerwy o 14.000,00 zł spowoduje, że pozostanie ona w 

kwocie 164.000,00 zł.  

Pan J. Sobczak powiedział, że nie uwzględni wniosku radnego Mazurkiewicza o 

odrzucenie wniosku pana Wnuka, ponieważ radny Mazurkiewicz może w głosowaniu nie 

dopuścić do przyjęcia wniosku radnego Wnuka poprzez głosowanie „przeciw”. Następnie 

poddał pod głosowanie wniosek radnego Wnuka o zwiększenie o 2 zł funduszu na jednego 

mieszkańca dla sołectw.   

W głosowaniu nad wnioskiem o zwiększenie dotychczasowego funduszu na jednego 

mieszkańca dla sołectw o 2 złote „za” opowiedziało się 5 radnych – A. Wnuk, Hanna 

Spychała, Hubert Gruszczyński, Marian Stachowiak, Antonii Małecki. „Przeciw” głosowało 

6 radnych – Hubert Kubiak, Z. Mazurkiewicz, J. Cicharski, A. Kasprzak,  J. Sobczak,  Roman 

Świtek. Od głosu wstrzymały się 3 osoby – Alicja Zabiszak, K. Dobroczyńska, Justyna 

Gorzelana. Wniosek został odrzucony większością głosów. 

 

h) W tym momencie pan Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miłosław na 2011 rok.  

Rada jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr IV/20/11 w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy Miłosław na 2011 rok. Uchwała jest załączona pod nr 12 do 

protokołu.  

 

Ad 9  
Pan Skarbnik zapoznał radnych z projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

użyczenie lokalu na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym.  Poinformował, że nie zgłaszał 

potrzeby podjęcia uchwały podczas wspólnego posiedzenia komisji, ponieważ wówczas nie 

wiedział o takiej potrzebie.  

 Rada 11 głosami „za” (J. Cicharski, K. Dobraczyńska, J. Gorzelana, A. Kasprzak, 

H. Kubiak, A. Małecki, Z. Mazurkiewicz, J. Sobczak, R. Świtek, A. Wnuk, A. Zabiszak) 

podjęli uchwałę Nr IV/21/11 w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie lokalu na okres 10 lat 

w trybie bezprzetargowym. W głosowaniu nad podjęciem uchwały od głosu wstrzymało się 
3 radnych – H. Gruszczyński, H. Spychała, M. Stachowiak. Uchwała jest załączona pod nr 13 

do protokołu. 

Ad 10  
 Pani A. Zabiszak zgłosiła, że w Miłosławiu na cmentarzu ewangelickim drzewa 

zagrażają przechodzącym ludziom i pobliskim domom. Stwierdziła, że sprawa jest znana 

panu Burmistrzowi od dwóch, trzech lat. Poprosiła, aby skontaktować się z osobą 
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zarządzającą dobrem ewangelickim i wymusić obcięcie gałęzi. Następnie poinformowała, że 

zbliżający się koncert Eleni cieszy się dużym zainteresowaniem. Przekazała, że w przyszłości 

można taki koncert zorganizować w kościele parafialnym, w którym więcej osób będzie 

mogło uczestniczyć w koncercie. 

 Pan A. Wnuk odniósł się do głosowania nad jego poprawką zgłoszoną do projektu 

budżetu w sprawie zwiększenia o 2 zł na osobę funduszu dla sołectw. Dodał, że nie dziwi się 
radnemu z Pałczyna, który ma nową świetlicę, radnej z Książna, która będzie mieć nową 
świetlicę również nie dziwi się radnym z Miłosławia, że głosowali przeciwko. Stwierdził, że 

dziwi się panu Przewodniczącemu, że głosował „przeciw” wnioskowi. Powiedział, że budżet 

gminy nie zubożałby, natomiast budżet sołectwa Orzechowa wzrósłby dużo. Dodał, że te 

pieniądze mogły by zostać przeznaczone na różne cele, podobnie jak w Czeszewie. W dalszej 

części wypowiedzi zwrócił się do radnych, że w poprzedniej kadencji Rada w dniu 4 września 

2009 roku podjęła uchwałę w sprawie procedury uchwalania budżetu oraz rodzaju i 

szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu. 

Zawnioskował o opracowanie nowego projektu uchwały w powyższej sprawie, uzasadniając, 

że zawarte w uchwale podstawy prawne są nieaktualne. Zwrócił się do radcy prawnego, że 

dziś Rada złamała wszelkie zasady jeśli chodzi o terminowość, ponieważ terminy w uchwale 

są ściśle określone, a żaden termin co do procedury nie został dotrzymany, co nie psuje 

dzisiejszego przyjmowania budżetu. Zaapelował do radnych o czytanie projektów uchwał, 

ustaw oraz baczne śledzenie i dociekanie w sprawach rozpatrywanych na sesjach. 

Przypomniał, że podczas wspólnego posiedzenia komisji mówił o utwardzeniu dróg i 

dokumentacji technicznej. Zawnioskował o opracowanie dokumentacji technicznej ulic 

Rzecznej, Portowej, Głogowej i Wierzbowej w Orzechowie. Przekazał, że radni z Miłosławia 

mogą złożyć wniosek o utwardzenie ulic Niepodległości, Dzieci Wrzesińskich, Bohaterów 

Września o utwardzenie. Dodał, że popiera budżet, ponieważ jego zdaniem jest to bardzo 

dobry budżet. Powiedział, że z przykrością musi stwierdzić, że żaden z radnych nie wstał i nie 

pochwalił budżetu. Pochwalił, że jest to „piękny” budżet, w którym są środki unijne. 

Stwierdził, że żałuje, iż na sali nie są obecne osoby, które sporządzają wnioski unijne, 

ponieważ również tym osobom należy się podziękowanie. Przekazał, że również składał 

wniosek o spotkanie w sprawie odśnieżania. Zaproponował, aby przed posiedzeniem komisji 

Rewizyjnej w sprawie odśnieżania radni spotkali się z właścicielem firmy wykonującej usługę 
na terenie gminy w celu omówienia tematu odśnieżania.  

 Pan J. Sobczak powiedział, że zgadza się z opinią dotyczącą konieczności 

wprowadzenia zmian w uchwale w sprawie procedury uchwalania budżetu oraz rodzaju i 

szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu. Zapewnił, 

że w najbliższym czasie Rada przystąpi do zmiany uchwały.  Powiedział, że nie zgadza się z 

opinią dotyczącą jego głosowania nad wnioskiem pana Wnuka. Wyjaśnił, że nie chodzi o 

treść wniosku, ale o zasadę. Przekazał, że jeśli Skarbnik mówi, że budżet został z trudem 

zamknięty, to nie należy nad nim manipulować. Przekazał, że nie wybaczyłby sobie, jeśli 
przez jakąś nierozważną decyzję inwestycje gminne zostały zakłócone. Dodał, że należy 

postępować rozważnie i według procedury.  

 Pani Justyna Gorzelana poparła słowa pana Przewodniczącego. Następnie odniosła się 
do słów radnego Wnuka, który sugerował, że sołectwa w których są świetlice mają wszystko. 

Przekazała, że jest to nieprawda, ponieważ same mury nie wystarczą, a trzeba mieć jeszcze 

środki, aby imprezy w świetlicy zorganizować. Stwierdziła, że sama jest sołtysem i chciałaby 

dla sołectwa jak najwięcej pieniędzy, jednak zanim podejmie decyzję należy ją przemyśleć, 
rozsądzić czy na pewno teraz i w takich ilościach należy zwiększyć fundusz. Zaproponowała, 

aby temat przedyskutować przy najbliższej okazji, aby nie podejmować decyzji na „hura”, bo 

może się to okazać nierozsądne.  
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 Pan A. Wnuk zwrócił się do radnych poprzedniej kadencji, że kiedy głosowane było 

zwiększenie funduszu z 4 na 5 zł, też było to zrobione na „hura”. Zapytał, czy budżet zostanie 

zrujnowany przez 14.000,00 zł. Przekazał, że projekt budżetu był wielokrotnie 

modyfikowany, a zmiany były wyższych rzędów niż proponowane przez niego. Dodał, że 

plan rezerwy finansowej zakłada kwotę 180.000,00 zł, a pan Skarbnik mówi, że jest to 

najniższy poziom rezerwy. Stwierdził, że ustawa o finansach publicznych określa poziom 

rezerwy budżetowej. Przekazał, że można mu wiele rzeczy zarzucić, ale nie to, że jego celem 

było nieprzegłosowanie 2 zł. Przekazał, że się nie udało się zwiększyć funduszu o 2 zł, 

dlatego w przyszłym roku poprosi o zwiększenie funduszu o 5 zł, a wówczas gmina dojdzie 

do poziomu funduszu sołeckiego. Poprosił o umieszczenie jego wniosku w projekcie budżetu 

na 2012 rok, aby nie był posądzony, że chce coś podczas sesji „wlawirować” w budżet.  

 Pan Przewodniczący odpowiedział, że podtrzymuje wszystko co wcześniej 

powiedział.  

 

Ad 11 
 Pan Roman Dolata – Prezes Związku Ochotniczych Straży Pożarnych gminy Miłosław 

– w imieniu strażaków podziękował radnym za podniesienie ekwiwalentu dla druhów 

strażaków. Uzasadnił, że druhowie z gminy Miłosław zauważyli, że ich koledzy z ościennych 

gmin mają wyższe stawki za udział w akcjach ratowniczych. Dodał, że poprzednio uchwalona 

kwota w wysokości 5 zł za godzinę udziału w akcji nie rekompensowała strażakowi 

nieobecności w swoim zakładzie pracy. Podziękował również Radzie za głosowanie za 

podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie lokalu na okres 10 lat w trybie 

bezprzetargowym. Poinformował, że Straż chce pozyskać dotację z Urzędu 

Marszałkowskiego w kwocie w wysokości 35.000,00 zł. Stwierdził, że jest to kwota, która 

zadowoli społeczeństwo sołectwa, a podjęta uchwała umożliwi doposażenie  sali.  

 Pan Przewodniczący poinformował, że tradycyjnie w okresie ferii zimowych 

tj. od 31 stycznia do 12 lutego 2011 roku w Gimnazjum im. Juliusza Słowackiego w 

Miłosławiu zostanie rozegrana kolejna XXXVII edycja Turnieju Piłki Siatkowej o Puchar 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Miłosławiu. Przekazał, że organizatorem Turnieju jest 

Rada Miejska,  LKS „Orlik” Miłosław oraz Gimnazjum im. Juliusza Słowackiego w 

Miłosławiu. Poinformował, że rozlosowano grupę A w składzie: Adams - Budotem Miłosław, 

APP,  Progress II Września,  Mróz Orzechowo oraz grupa B w składzie: Rat -Team Miłosław, 

Łódka Bols Września, Progress I Września, Wychowankowie Stasia Masłowskiego. Zaprosił 

wszystkich do uczestnictwa w Turnieju, wyrażając nadzieję, że po raz ostatni odbędzie się w 

„starej” sali gimnastycznej.  

   Pan A. Wnuk podziękował panu Burmistrzowi za udrożnienie ulicy Rzecznej i 

Portowej w Orzechowie, która po roztopach była nieprzejezdna. Powiedział, że na ulicy 

Słonecznej w Orzechowie wysypano gruz i obecnie po drodze nie da się bezproblemowo 

przejechać. Radny pochwalił pracę pracownika Zakładu Gospodarki Komunalnej, i poprosił 

aby ten pracownik przyjechał na ulicę Słoneczną w celu naprawy drogi.  

  

Ad 12  
W związku z wyczerpaniem tematyki obrad pan J. Sobczak zakończył IV sesję Rady 

Miejskiej, dziękując obecnym za udział. 

       Protokołowała:             Przewodniczący posiedzenia: 

mgr Ewelina Andrzejczak                   inż. Jarosław Sobczak 
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Wykaz załączników do protokołu: 
1. Lista obecności,  

2. Informacja z działalności Rady w okresie międzysesyjnym; 

3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy w okresie międzysesyjnym; 

4. Informacja z wykonania uchwał Rady Miejskiej; 

5. Plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2011 rok; 

6. Plan pracy Komisji Finansowo - Budżetowej na 2011 rok; 

7. Plan pracy Komisji Oświaty i Spraw Socjalnych na 2011 rok; 

8. Plan pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska na 2011 rok; 

9. Uchwała Nr IV/18/11 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków 

ochotniczych straży pożarnych w Gminie Miłosław;  

10. Uchwała Nr IV/19/11 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miłosław na lata 2011 – 2027; 
11. Opinia stałych Komisji Rady Miejskiej w Miłosławiu, w tym Komisji Finansowo – 

Budżetowej  o projekcie budżetu gminy Miłosław na 2011 rok 

12. Uchwała Nr IV/20/11 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miłosław na 2011 r.; 

13. Uchwała Nr IV/21/11 w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie lokalu na okres 10 lat w 

trybie bezprzetargowym.   
 

 

 

 


